
 

 

 
 

 

Днес е важен ден за европейското единство.  
 
Тази сутрин Европейският парламент имаше честта да приеме президента 
Зеленски — истински пример за смелостта и издръжливостта на украинския 
народ. Председателят Зеленски говори от нашата пленарна зала, но думите 
му срещнаха отглас в цяла Европа. Това беше силно послание за единство 
и напомняне, че битката за Украйна не е само за територия, но и в защита 
на нашите общи ценности.  
 
Навърши се една година, откакто Русия нахлу незаконно в суверенна и 
независима Украйна. Можем да се гордеем с пълната си солидарност с 
украинския народ. 
 
Но войната в Украйна продължава. Не можем да позволим да настъпи 
умора от войната, защото Кремъл разчита именно на това. Той иска да 
изчерпи нашите системи и нашето търпение.  
 
Украйна все още се нуждае от повече подкрепа.  
 
Украйна се нуждае от оръжия. На този следващ етап от войната ще са 
необходими повече тежки въоръжения. Трябва да се помисли за танкове, 
самолети и системи за защита с далечен обсег на действие и в този случай 
трябва да действаме бързо. Няма време за проява на самодоволство. 
 
По този начин можем да помогнем за постигането на мир. Мир и 
достойнство. Мир и свобода. Мир и справедливост.  
 
Украйна е Европа. Миналата година взехме историческото решение да 
предоставим на Украйна и Молдова статут на страни кандидатки за 
членство в ЕС. Това не е само символичен акт, а твърдо признание, че 
мястото на Украйна е в рамките на Европейския съюз. Трябва да сме готови 
да преминем от думи към дела. Украйна бележи забележителен напредък 
по отношение на темпа на своите реформи. Надявам се, че преговорите за 
присъединяване могат да започнат възможно най-скоро, при условие че 
Украйна изпълни всички необходими критерии. 
 
Тази година ни показа също така, че можем да се обединим, за да се 
справим с предизвикателствата, породени от големите движения на хора. 
Показахме, че можем да се справим. 
 



 

 

 
 

Година след година, законодателен мандат след законодателен мандат, 
миграцията продължава да бъде предизвикателство за всички нас, но 
въпреки това не успяхме да постигнем съгласие за дългосрочен устойчив 
подход.  
 
Знам, че е изкушаващо всеки от нас да действа сам за себе си. Автократите 
го знаят добре. Циниците чакат само това. Точно в тези трудни моменти 
трябва да направим всичко, за да не се поддадем на изкушението.  
 
Убеждението ми е, че съществуват предизвикателства, които изискват 
европейски отговор. Въпреки сложността и различните измерения на 
проблемите, можем и трябва да постигнем договорености в дългосрочен 
план. 
 
С Европейския пакт за миграцията и убежището вече разполагаме с план:  
 

 Неотдавна имаше много дискусии относно укрепването на нашите 
външни граници — и с право. Но не бива да забравяме, че вече 
можем да започнем да разглеждаме тези въпроси, като 
същевременно запазим целостта на Шенгенското пространство, със 
споразумение относно Регламента за процедурите за предоставяне 
на убежище и скрининга. 
 

 Говорим за разрешаване на проблемите, свързани с вторичните 
движения и ефективната солидарност. Но отговорите на тези дебати 
могат да бъдат постигнати със споразумения относно Евродак и 
Регламента относно управлението на убежището и миграцията.  
 

 Освен това говорим за външното измерение и за усилията ни с 
ключови трети държави. Това обсъждане вече е предвидено в 
Регламента относно управлението на убежището и миграцията.  В 
тази връзка трябва също така да обърнем повече внимание на 
връщанията. Твърде малко лица, които трябва и могат да бъдат 
върнати безопасно, все още не са. Това трудно може да се обясни на 
нашата общественост. Можем да се справим по-добре. Можем да 
гарантираме, че ресурсите ни са предназначени за онези, които най-
много се нуждаят от тях.  
 



 

 

 
 

 Пактът за миграцията може дори да надхвърли всички тези въпроси. 
В цялостната си форма той отчита и ситуации на кризи, обстоятелства 
на непреодолима сила и други непредвидени обстоятелства.  

 
Ето защо трябва да останем концентрирани върху нашата цел, а именно 
приключването на реформата на законодателната рамка в областта на 
убежището и миграцията преди края на настоящия законодателен период.  
 
Това е ангажиментът, поет от Европейския парламент и петте ротационни 
председателства в Съвета към европейските граждани през септември 
миналата година. Всеки дебат извън тази рамка ще има за цел единствено 
да забави или дори да възпрепятства тази реформа. 
 
Нямаме време за губене. Наложително е преговорите между двата 
съзаконодателни органа да започнат в рамките на следващите месеци, за 
да се даде достатъчно време за намиране на правилния баланс и за 
намиране на хуманен и справедлив подход спрямо търсещите закрила, т.е. 
твърд с онези, които не отговарят на условията за допустимост, и силен 
спрямо тези, които експлоатират най-уязвимите на нашата планета.  
 
Заедно с Вас знаем, че миграцията е само едно от предизвикателствата, 
пред които е изправена Европа в момента. В настоящия период на глобална 
нестабилност, висока инфлация, високи цени на енергията, изправени пред 
затруднения предприятия и болезнени сметки за домакинствата трябва да 
надграждаме върху най-големия си актив.  
 
Тази година единният ни пазар отбелязва 30-ата си годишнина. През този 
период видяхме повече възможности за хората, предприятията и 
потребителите, отколкото някога сме си представяли. Фактът, че сме най-
големият единен демократичен пазар затвърди мястото ни в света. Дори 
във времена, когато нашият европейски начин на действие се поставя под 
въпрос. Ние все още определяме световни стандарти. Защото светът знае, 
че нашите отворени общества и нашите свободни пазари са нещо, което 
функционира.  
 
Европа може да предложи много повече, отколкото самите ние считаме, че 
имаме. 
 
Можем да се възползваме от това. Нека ускорим инвестициите в Европа, да 
върнем европейската икономика към стабилен път на растеж и да станем 



 

 

 
 

още по-конкурентоспособни. Не е необходимо да преоткриваме колелото 
— финансирането по линия на NextGenerationEU е подготвено и 
продължава да бъде на разположение. Същевременно, преразглеждането 
на МФР ще ни позволи да преразпределим средства на траншове, които не 
са били толкова приоритетни при преговорите по нея.  
 
Миналата седмица беше докладвано, че предприятията в областта на 
енергетиката и електроенергията са реализирали рекордни печалби през 
2022 г. Сега е моментът да се удвоят усилията във връзка с идеята за данък 
върху извънредните печалби.  
 
Знам, че вече беше взето решение, но предвид факта, че едно енергийно 
предприятие само по себе си е осъществило допълнителни приходи на 
стойност около 40 милиарда евро в момент, когато гражданите и 
предприятията се нуждаят от подкрепа, за мен става ясно, че все още са 
твърде много тези, които се изплъзват от системата.  
 
Последните прогнози показват, че Европейският съюз ще бъде в състояние 
да внедри повече енергия от възобновяеми източници през следващите 5 
години, отколкото през изминалите 20 години. Необходимостта от този 
преход не е заплаха, а възможност.  
 
Тази сутрин Парламентът прие позицията си относно Регламента на ЕС за 
природния газ и относно последното голямо досие от пакета „Подготвени 
за цел 55“ — Директивата относно енергийните характеристики на 
сградите. На последната права сме в процеса на подготовка на 
регулаторната рамка, необходима за прехода, по който постигнахме 
съгласие в рамките на Европейския законодателен акт за климата.  
 
Това, което Европейският съюз следва да направи, е да се опита да спечели 
конкурентно предимство в световен мащаб, като се придържа към своите 
демократични ценности и като следва нашата програма в областта на 
климата с нашата специална регулаторна рамка. 
 
И така, това, което казах през декември, все още е вярно: Трябва да 
избегнем да бъдем въвлечени в опасно състезание по протекционизъм. Не 
трябва да се ограждаме със стени. Нашата икономика се разрастваше през 
годините именно защото отстоявахме обратното. 
 
Нашият европейски подход работи. 



 

 

 
 

 
Това важи и за стремежа ни към повече почтеност, независимост и 
отчетност на нашите институции. Във връзка с това имам удоволствието да 
Ви информирам, че вчера вечерта приехме първите ни мерки и съм 
уверена, че ще продължим да възстановяваме доверието в Парламента и в 
нашия проект. 
 
Накрая, позволете ми да отдам почит на Никос Анастасиадис, който след 10 
години като президент на Кипър скоро ще предаде властта на своя 
приемник. Благодаря Ви за ангажираността с нашия европейски проект, за 
мира и за всичко, което направихте за регионалната стабилност през 
последното десетилетие. Летвата пред Вашия приемник е поставена много 
високо. 
 
Благодаря Ви! 


